
Transportudvalget

Til: Transportministeren

Dato: 31. marts 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

TRU alm. del

Spørgsmål 379
Ministeren bedes oplyse, om det er i overensstemmelse med plangrundlaget, herunder
VVM-undersøgelsen for Djurslandsmotorvejen, at hæve hastigheden fra 110 til 130 km?
Desuden bedes ministeren svare på følgende:
– Er der foretaget støjberegninger for den planlagte hastighedsforøgelse og foretaget

vurderinger af behovet for støjreducerende foranstaltninger?
– Er der foretaget samfundsøkonomiske beregninger for at en hastighedsforøgelse kan

sikre, at bilister kommer lidt hurtigere frem, og hvor stor er gevinsten økonomisk og
tidsmæssigt via hastighedsforøgelsen?

– Er der foretaget samfundsøkonomiske beregninger for, at højere hastighed medfø-
rer øgede trafikuheld, klimabelastning ved højere brændstofforbrug, øgede støjgener
m.m., og hvad var i givet fald resultatet af disse beregninger?

– Hvis klimabelastningen sættes til 1500 kr. pr. tons CO2, som Klimarådet foreslår, hvad
vil øget brændstofforbrug ved øget hastighed så koste om året?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på soren.egge.rasmussen@ft.dk og til
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Jeppe Bruus
formand
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